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Unsustainable use of naturalresources canexacerbateenvironmental problemsworldwide.Development of oiland 
gas fieldshave a significant impacton the environment.In this regard, in oil and gas industry needs higher requirements 
for environmental competence of specialists and their managers. One of the ways of forming the ecological competence 
of experts, is additional training. In this study, developed technology of ecological competence in oil and gas 
professional sin the system of additional vocational training. Designed purpose entities (associations, employers, oil 
and gas professionals, teachers in the systemof additional vocational training) and objectives of thetraining”Ensuring 
environmental safety in oil and gasindustry” needed toachieve goals.The technique ofpractice-orientedformation
soughtcompetencies(internship program).The main methodsused for theformation of ecologicalcompetence inoil 
and gas industry.A model forthe organization ofadditional trainingfor the formationof ecological competenceinoil 
and gas industry.Identify indicatorsof formationof ecological competenceinoil and gas professionalsin thesystem of 
additionaltraining anddistributedlevels.
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В статье рассмотрена практическая направленность реализации обучения иностранному языку с исполь-
зованием кейс-метода. Поскольку переход на личностно-ориентированную парадигму образования и воспи-
тания требует развития и совершенствования навыков самообразования, предложены условия организации 
процесса обучения: создание содружества педагогов, функционирующего как кластерный состав педагогов-
профессионалов и применение кейс-метода как средства совершенствования умения анализировать, выявлять 
суть проблемы, предлагать и выбирать оптимальные пути решения. Выявлены основные направления работы 
профессионального педагогического содружества для эффективного внедрения в образовательный процесс ин-
новационных практик и методик. Доказана необходимость создания системы оценивания кейсов, в особенно-
сти устных и письменных видов работ по итогам презентаций и выступлений учащихся. Доказана важность 
оценивания, взаимооценивания и самооценивания деятельности обучающихся.
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The article discusses the practical orientation for the foreign language teaching implementation using case-
study.  Since the transition to a student-oriented paradigm of education and training requires the development and 
improvement of skills of self-education, we propose the pedagogical terms for the organization of the learning process: 
the creation teachers’ community, which works as part of a cluster of teachers and professionals to use the new methods. 
The next item is the case-method itself as a mean of improving the ability to analyze, identify the problem, propose and 
select the best solutions. The basic directions of the professional teaching community are the effective implementation 
of modern practices and techniques in the education process. The establishing a system of evaluation the cases are 
useful especially when oral and written types of work are presented. It is proved that the importance of assessment and 
self-assessment activities are necessary for students.
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В подготовленной статье показана важность реформирования системы повышения квалификации в усло-
виях реализации непрерывного профессионального образования. Система повышения квалификации предо-
ставляет каждому желающему  доступ и гарантированную возможность формировать индивидуальный обра-
зовательный маршрут и получать ту необходимую профессиональную подготовку и недостающие компетен-
ции, которые могут потребоваться для  дальнейшего его личностного и профессионального  продвижения. Ана-
лиз отечественного и зарубежного опыта свидетельствует, что наиболее перспективным направлением рефор-


